
Magnetom pre deti je aj sviatok sv. Mikuláša, ktorý nosí sladké dobroty, no niekomu aj uhlie. 
Každému podľa jeho zásluh. Mikuláš to má určite dobre poznačené, o každom z nás veľa vie... 
Napriek podkonickým hoaxom, že Mikuláš nepríde, lebo starosta už nemá peniaze, môžem 
ubezpečiť deti aj ich rodičov, že sv. Mikuláš určite príde a už tradične, ako je dlhodobým 
podkonickým zvykom, sa naše deti stretnú s Mikulášom v kostole dňa 6.12. hneď po sv. omši. 
Verme teda, že Mikuláš aj tento rok potrafí a sladkosti mu nevypadnú z batoha.

Pár dní ubehlo od chvíle, keď sme v Podkonickej farnosti opäť po roku oslávili hodovú 
slávnosť, k úcte sv. Martina, ktorý je patrónom nášho farského kostola. Pri tejto príležitosti sme 
my, starší, pospomínali na časy, keď bolo obecné námestie zaplnené kŕdlikmi husí, ktoré sme 
my,deti, mali za úlohu vykúpať v potoku a potom  zahnať do dvora. Tieto domáce vykŕmené a 
dobre upečené husi boli potom pochúťkou aj na hodovom “Martinskom obede”. Je skutočnou 
škodou, že na námestí už nevidno žiadne husi a asi ich nie je často vidieť ani na stoloch, sú 
nahradené inými pokrmami. Ešte, že tá Martinova hus bola vložená do erbu našej farnosti. Pre 
podkonické hody sú tradičné stretnutia rodiny a na hody chcú byť všetci doma pri jednom stole. 
Nech nám to vydrží - držať sa stále spolu!

Novembrový čas

Prežívajúc veľmi dynamickú dobu sa nezastaviteľne blížime 
ku koncu tohto roka. V mysliach detí postupne začínajú rezonovať 
myšlienky na Vianoce, ktoré sú akýmsi vrcholom ich každého 
roka. Všetci sa na tieto sviatky tešíme, nielen tí najmenší. Ubehlo 
len pár dní a hodín odvtedy, ako sme prežili sviatky„Dušičiek“, 
ktoré majú najmä pre starších neopakovateľnú atmosféru. 
Uvedomujeme si nevratnosť chvíľ, ktoré sme prežívali s našimi 
blízkymi, ktorí nás predišli do večnosti a teraz snívajú svoj večný 
sen. Všetci sa musíme zmieriť s tým, že každý, bez rozdielu, raz 
túto pozemskú cestu ukončí.

S dôrazom na zabezpečenie základných obecných služieb pre občanov sme na obecnom 
zastupiteľstve rokovali o zabezpečení financovania obce. Z dôvodu znížených príjmov 
z podielových daní zo štátu sme boli nútení zabezpečiť úver na rozbehnuté investičné projekty. 
Popri tom prebehla aj diskusia k viazaniu financií na dotácie organizáciám. Situácia nie je dobrá a 
výhľad pre budúci rok bez zlepšenia prísunu financií zo štátu bude na dotácie organizáciám 
kritický. Je už teraz zrejmé, že požiadavky na dotácie vo výške 30.000 EUR od organizácií, ktoré 
prišli na obecný úrad sú nerealistické. Verme preto, že poslanci obecného zastupiteľstva 
pochopia situáciu, veď primárne zastupujú celú obec a až na druhom mieste svoje partikulárne 
záujmy.
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Ivan Barla, starosta obce
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ŽE VRAJ... MOŽNO PÁR HOAXOV...

1) Že vraj starostovi chýbajú peniaze...

Áno, pohrávame sa reálne s nutnosťou zvyšovať dane z nehnuteľností.Na rozdiel od 
okolitých obcí, Obec Podkonice tak nerobila už dosť dlho, takže pripravujeme návrh na obecné 
zastupiteľstvo.

4) Že vraj sme vyhodili urbár z budovy Obecného úradu

Ako starosta som bol dopytovaný na nasledovné otázky, 
k nim je uvedená aj bezprostredná odpoveď:

Nie, nebojte sa, žiadne peniaze sa nestratili, ani neboli defraudované. Veď počúvate aj 
správach, ako samosprávam chýbajú peniaze, ako sa musia obce obzerať, kde sa ešte dá 
ubrať, zvažovať, čo treba robiť, čo má vyššiu prioritu. No nie sme sami, dolu kopcom sa vezú 
najmä malé samosprávy na celom Slovensku.

3) Prečo sme chceli prenajať Kultúrny dom „urbáru“ za 1500 EUR

2) Že vraj budeme veľmi zvyšovať dane a poplatky...

Nie, to nie je pravda. Neviem, či to bolo niekým takto prezentované. Obec iba upozornila 
cez člena výboru v dostatočnom predstihu, že ak by plánovali zapnúť v Kultúrnom dome 
kúrenie, stálo by to dosť veľa a náklady by hradil prenajímateľ. Obec v rokoch 2020 – 2023 si 
nedovolí zapínať kúrenie ani v celom objekte obecného úradu, pretože sadzby za elektrinu sú 
extrémne vysoké. Na vykúrenie Kultúrneho domu na primeranú teplotu je podľa skúseností 
spotreba do 2 MWh. Myslím, že korektne sme túto informáciu odoslali a korektne nám bolo 
odpovedané a poďakované za poskytnuté informácie.

Nikoho sme nevyhodili, len sme štandardným postupom podľa zmluvy dali výpoveď z 
nájmu. Mali sme viacero dôvodov, najmä to, že nevieme zabezpečiť vhodné podmienky, keďže 
sa nevykuruje objekt OÚ. Ďalej obec čelila nedôvodným podozreniam, že vykradla urbár, a 
takémuto chovaniu nájomníka obec ako prenajímateľ a ani starosta nechceme čeliť. 
Neposledným dôvodom je plánovaná úprava priestorov v suteréne z dôvodu úpravy 
vykurovania z elektrického na iný zdroj. Tento projekt bol podaný cez Plán obnovy a 
udržateľnosti, takže čakáme na vyhodnotenie a pomaly likvidujeme rokmi nanosené 
haraburdie zo suterénu OÚ, pretože zriadením miestnosti pre registratúru hľadáme voľné 
miesto pre veci a materiál, ktorý sa dlhodobo odkladal v miestnostiach školy, družstva.

5) Že vraj sa bude platiť poplatok za použitie telocvične...
Nie, pre občanov obce a organizácie, ktoré nás reprezentujú je používanie telocvične 

bezplatné. Nabádame však každého, aby sa telocvičňa využívala hospodárne, bola znížená 
teplota v telocvični, dávnejšie boli vymenené aj svetlá. Pracujeme však na poriadku prevádzky 
telocvične, v ktorom budú uvedené poplatky za využívanie telocvične osobami alebo 
organizáciami, ktoré nie sú občanmi Podkoníc, ani ich organizácie nereprezentujú obec.

Rôznych vyslovených viet, poloprávd možno aj tých hoaxov sa okolo nás šíri neúrekom. 
Treba sa nad nimi zamyslieť, prečo a najmä kým sú vyslovované a prečo sú vyslovované. 
Nedať sa oklamať je dôležité, lebo šírenie klamstiev a poloprávd je zlým fenomén tejto doby. 
Takže najskôr porozmýšľajme, overme si situáciu, hľadajme pravdu a potom hodnoťme a 
kritizujme. Opodstatnená kritika je však potrebná, lebo posúva veci dopredu.

Ivan Barla, starosta obce



3

OBEC INFORMUJE

November 2023

Ivan Barla, starosta obce

1) Žiadame občanov, aby mrazom poškodené kvetiny a ozdoby hrobov odhadzovali do 
príslušných kontajnerov. Bolo by vhodné, zobrať výzdobu z hrobov ešte pred snehom, 
aby ich prípadný vietor nerozhádzal a neporozbíjal. Jarné upratovanie cintorína bude 
potom ľahšie a najmä bezpečnejšie. Tohtoročné pekné počasie okolo dušičiek doprialo 
kvetom dosť času, aby nás potešili a ozdobili hroby našich zosnulých.

Zber týchto kategórií odpadu bol ukončený. Najbližšie sa bude 
realizovať na jar budúceho roka. Preto tento odpad uložte doma a vo 
vyhlásenom čase na jar ho budete môcť odovzdať na zberové miesto.

ZBER PNEUMATÍK A ELEKTRODPADU

STAROSTLIVOSŤ O CINTORÍNY

2) Žiadame občanov, aby na obecnom úrade nahlásili každú úpravu hrobov, či je to 
rekonštrukcia alebo realizácia nového hrobu, aby sa zamedzilo nekontrolovanému 
pohybu stavebných mechanizmov po cintoríne, pretože dochádza k narušeniu trávnikov, 
ktoré sú v novom cintoríne podmáčané. Firmy nemajú problém odpíliť zámok a dopátrať 
sa škodcu s časovým odstupom je problematické. Na úrad je potrebné nahlásiť 
identifikáciu hrobu, ktorý sa ide upravovať a meno spoločnosti alebo kamenára, ktorý 
bude práce zabezpečovať.

POĎAKOVANIE 

V našom poslaneckom zbore čoskoro dôjde k zmene, pretože zmenou trvalého bydliska 
zanikne mandát poslancovi Ing. Miroslavovi Čunderlíkovi. Chcem sa mu z tohto miesta 
poďakovať za jeho úsilie, ktoré venoval našej obci aj farnosti. Ďakujem za jeho nasadenie, 
nápady, pomoc a prajem mu veľa ďalších úspechov v osobnom živote.

Na uvoľnené miesto poslanca by mal nastúpiť od najbližšieho obecného zastupiteľstva 
prvý náhradník, ktorým je Mgr. Tomáš Kmeť.
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OKTÓBER V ZŠ S MŠ PODKONICE

To, že jeseň prináša bohatstvo farieb sme využili aj na našu tradičnú súťaž Jeseň, pani 
bohatá, ktorú sme vyhlásili na začiatku mesiaca. Tak ako vždy, aj tento rok nám súťaž priniesla 
ukážku šikovnosti a kreativity našich školákov ale aj škôlkarov. Všetkým súťažiacim ďakujeme 
za ich snahu a tvorivosť, všetky práce boli nádherné a mali svoje čaro. V materskej škole boli 
ocenené všetky šikovné detičky za ich šikovné rúčky a rodičia za ich tvorivé nápady a 
v základnej škole si detičky rozdelili do kategórií prvého, druhého a tretieho miesta. Tešíme sa 
na ďalší rok!

Prichádza jeseň a s ňou aj množstvo farieb, úrody a posledné lúče teplého slniečka, ktoré 
sme si naplno užívali na našom školskom dvore. V materskej škole sme sa prvé októbrové dni 
učili o zdravej strave a úrode na jeseň. Učili sme sa, že zdravé potraviny sú často chutné, 
šťavnaté a plné vitamínov. O tom sme sa presvedčili aj vďaka pravidelnej dávky chutného, 
čerstvého ovocia z Kauflandu, ktoré mohli naši školáci aj škôlkari ochutnávať vďaka víťazstva 
v súťaži Kaufland. Ešte raz všetkým ďakujeme za všetky hlasy, ovocie bolo vždy čerstvé a 
veľmi chutné. 

Mesiac október patrí aj našim najstarším, kedy si pripomíname aké dôležité poslanie majú 
v našom živote, aké dôležité je vážiť si ich a ceniť. Naši školáci vystúpili na stretnutí 
jubilantov v budove našej školy s krátkym programom a naši najmenší škôlkari si na novom 
záujmovom krúžku Šikovníček vytvorili pohľadnice pre svojich starých rodičov a celý týždeň sa 
téme „Moji milí starkí“ usilovne venovali. 

ŠKOLA

November 2023
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Kolektív ZŠ s MŠ Podkonice

Koncom októbra sa naši školáci vybrali so svojimi pani učiteľkami na výlet na Zvolenský 
zámok, v ktorom boli účastní interaktívneho programu pod názvom „Na dvore kráľa Mateja“. 
Naučili sa veľa o kráľovi Matejovi Korvínovi a o tom, ako to na takom dvore chodí. Výlet si veľmi 
užili a tešili sa, že môžu vidieť zámok, o ktorom sa učia na vlastivede aj naživo a tak si spojiť 
poznatky o tomto hrade priamo so skvelým zážitkom z jeho návštevy. 

V mesiaci október sme mali v pláne uskutočniť aj Svetielkový pochod dedinou zakončený 
opekačkou na školskom dvore, avšak nepriaznivé počasie koncom mesiaca nám to nedovolilo. 
Túto udalosť sme však uskutočnili začiatkom novembra, tým sme ukončili jesenné obdobie a s 
radosťou sa púšťame do  vianočného obdobia, ktoré máme tak veľmi radi! 

V októbri odštartovala v našej škole aj škôlke krúžková činnosť. Veľmi sa tešíme, že 
pribudol anglický kurz s lektorkou Tinkou, na ktorú sa každý utorok tešia naši škôlkari aj školáci. 
V MŠ majú možnosť všetky tvorivé deti navštevovať záujmový krúžok Šikovníček, kde sa spolu 
s pani učiteľkami venujú hudbe, spevu, tancu, výtvarným a pracovným činnostiam, rozvíjajú 
svoju tvorivosť, fantáziu a predstavivosť. Detičky, ktoré majú najväčšiu radosť z pohybu, majú 
možnosť v našej MŠ navštevovať záujmový krúžok Šporťáčik, kde si rozvíjajú svoje pohybové 
zručnosti, učia sa prvé základy športových hier, gymnastiky a ďalších športových disciplín. 
Učia sa súťažiť, spolupracovať, koordinovať svoje pohyby a hlavne utužovať lásku k pohybu a 
športu. V ZŠ majú šikovní školáci možnosť navštevovať záujmový krúžok Záhady, s.r.o., kde si 
rozvíjajú bádateľské zručnosti. Naša školská trieda sa v ten čas premení na vedecké 
laboratórium a naši malí vedci skúmajú, objavujú a získavajú nové poznatky všelijakými 
zaujímavými metódami, pomocou nových bádateľských pomôcok, ktoré naša škola získala 
výhrou v projekte zameranom na rozvoj bádateľských zručností. 

ŠKOLA

November 2023
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Vlado, predstav sa nám, odkiaľ pochádzaš, kde bývaš, kde si 
futbalovo vyrastal a kde si doteraz futbalovo pôsobil?

Pochádzam zo Spišského Podhradia, kde som aj začínal
 v žiackych kategóriách. Počas štúdia na strednej škole som hral
 v  dorasteneckej kategórii v Spišskej Novej Vsi, kde som nakukol aj 
do mužského futbalu. Po strednej škole som sa rozhodol študovať 
na Vysokej škole v Prešove na Fakulte športu a vrátil som sa 
s futbalom k mužom v Spišskom Podhradí. Počas štúdia v 2. ročníku som mal možnosť 
absolvovať mesačnú skúšku v prvoligovom Ružomberku, kde som aj uspel a podpísal som 
profesionálny kontrakt na 3 roky, tým pádom som zanechal štúdium a venoval som sa 
profesionálnemu futbalu. To som mal 21 rokov. Následne som odišiel do Poľska, kde som si 
vyskúšal prvé dve najvyššie ligy. Vrátil som sa na Slovensko na Myjavu, kde som hral najvyššiu 
ligu a po úspešnej sezóne som dostal ponuku do Jihlavy, kde som strávil krásne 3 sezóny v 
českej najvyššej lige. Na Slovensko som sa opäť vrátil do Popradu, kde som chcel pomôcť k 
postupu do Fortuna ligy. Čo sa mi nepodarilo tam, tak to sa mi podarilo v Podbrezovej, kde som 
pôsobil ako hráč 3 sezóny a ako začínajúci tréner v kategórii U19 pôsobím dodnes.

Dlhé roky si hrával najvyššie futbalové súťaže, ktorý bol podľa teba tvoj top moment 
alebo top zápas? Čo sú tvoje najväčšie futbalové úspechy? 

Muži Podbrezovej a aj tvoja U19 sú v tabuľkách najvyšších slovenských súťaži na 
vrchných priečkach, čím to podľa teba je?

Podkonice som sledoval dlhšie, keďže s Podbrezovou tam je nejaká spolupráca a klub ma 
oslovil, či by som nechcel popri „trénerčine“ ešte hrať aktívne. Samozrejme som to prijal, 
pretože na futbal nemôžem zanevrieť.

Našim fanúšikom chcem poďakovať za doterajšie povzbudzovanie a chcem im odkázať, 
aby nám fandili v dobrom aj v zlom a my sa im budeme snažiť vrátiť im to na ihrisku!!!

Za rozhovor ďakujeme FK Podkonice

NA SLOVÍČKO S VLADOM KUKOĽOM

Ako si sa dostal k nám do Podkoníc? Čo robíš v civilnom živote? Prišiel si k nám do III. 
ligy, sledoval si našu cestu ,,hore" za posledných pár rokov?

V Podkoniciach môžeme sledovať kvalitnú tretiu najvyššiu 
futbalovú ligu, čo je pre takú malú obec vynikajúca vec. Na našom 
štadióne vďaka tomu behajú aj hráči z najvyšších súťaží a dnes 
vám prinášame rozhovor s jedným z nich - Vladimír Kukoľ.

Čo povieš na súčasnú situáciu, podmienky v klube, tvoje účinkovanie? Aký cieľ si dávaš 
u nás v Podkoniciach?

Chcem, aby sa v Podkoniciach bavili futbalom, aby zabávali fanúšikov a verím, že aj mojou 
malou mierou sa to podarí!

V mojej kariére bez pochyby najkrajší moment bol postup s Podbrezovou do najvyššej ligy, 
ale aj zápasy v európskych pohároch s Myjavou, ale aj poľským klubom Jagiellonia Białystok.

Čo sa týka môjho pohľadu na futbal v Podbrezovej, tak teší ma, že sa darí napredovať 
mužom, ale aj v mládeži, pretože herná filozofia je nastavená výborne, čo prináša už aj svoje 
ovocie.

Čo by si na záver odkázal fanúšikom?
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AKO MARTIN BENKA MAĽOVAL V PODKONICIACH

Určité obdobie Martin Benka žil a maľoval v Banskej Bystrici. Rád 
chodil po okolitých dedinách a pozoroval život a prácu ich obyvateľov. 
Prišiel aj do Podkoníc. Naša dedina, jej podhorská poloha, lesy a 
horské lúky, ho zaujali. Hľadal gazdu, ktorý by ho povodil 
podkonickým chotárom. Prišiel aj k nám do Čižmárov. Požiadal môjho 
otca Martina Očenáša - Čižmára, ktorý bol v tom čase predsedom 
spolku Gazdovské potravinárske družstvo, o túto spoluprácu.

A tak začali  chodiť po poliach a lúkach, po lesoch a kopcoch. 
Niekedy som s nimi chodil aj ja. Martin Benka pozoroval  ťažkú a 
namáhavú prácu gazdov vykonávanú hlavne v strmom horskom 
priestore. Boli sme až na Vlačuhove, Kečke a Šponge a na Vrchách. 
Vstával zavčasu ráno, aby videl koscov pri kosení trávy, neskôr ženy a 
dievčatá pri hrabaní sena, drevorubačov pri spracovaní dreva v hore, rád chodil na salaše, 
zhováral sa s bačom a valachmi o pasení oviec a spôsobe ich života. Pamätám si, ako hovoril: „ 
Slováci sú ako tá pokosená tráva, aj keď ich nepriateľ skosí, vždy opäť vyrastú a stanú sa ešte 
silnejšími“. Bol jedným z mála predstaviteľov našej krajiny, ktorí sa zaujímali o to, ako 
slovenský sedliak, horský roľník, pastier alebo drevorubač v boji s prírodou ťažko zabezpečuje 
obživu pre svoju rodinu. Všetku túto činnosť si kreslil do svojich skicárov. Chcel ale poznať aj 
naše piesne, riekanky a povesti. Požiadal moju starú mamu, aby mu porozprávala o 
podkonických  zvykoch a porekadlách a naučila ho aj naše pesničky. Najviac sa mu páčila „V 
Podkonickej  krčmičke horí ocot v lampičke....“, tú si často pospevoval aj pri kreslení. Popri 
domácich prácach sa rozprávali o poverách a obyčajoch, ktoré boli tradičnou súčasťou nášho 
života . Potom povedal starej mame, že by ju chcel nakresliť. Ale to už bol problém. Veď v dome 
bolo toľko roboty a ona veru nebude po“ darobnici“ sedieť a mrhať čas. A tak pán maliar 
pomáhal aj s domácimi prácami. Čistil zeleninu a zemiaky do polievky, krájal slaninku a učil sa 
hádzať halušky, potom bolo treba nachovať sliepky, husi, prasiatka, napojiť dobytok a nanosiť 
seno pre kravy, kone a ovce. Mladý pán, - ako ho stará mama oslovovala, ochotne pomáhal. 
Keď pozametali kuchyňu a dvor, stará mama si konečne sadla v kuchyni na hokerlík /stolička 
bez operadla/,  oprela hlavu o prípecok  a pán maliar mohol kresliť. No najskôr sa museli 
pomodliť, a tak sa spolu pomodlili tri Otčenáše, tri Zdravase a trikrát Sláva ,- lebo ako povedala: 
„bez Božieho požehnania zbytočné vaše namáhanie“,- no to už stará mama zaspala a pán 
maliar mal chvíľku čas na pokojnú robotu.

Na sviatok sv. Martina boli všetky jeho náčrty a štúdie vystavené pred kostolom. Po 
slávnostnej svätej omši sme si ich prezerali. Aj stará mama chcela vidieť svoju podobizeň. 
Spolu s mojou sestrou sme netrpezlivo čakali, či nájde ten svoj obrázok. Zastala pred jedným a 
opýtala sa: “Čia že je táto červenačka fúzatá?  Stará mama, veď ste to vy! Toto, že som ja?” 
Neveriacky krútila hlavou a hneď chcela u budúceho národného umelca reklamovať svoj 
obrázok. Napokon len skonštatovala, že pán maliar sa zle pomodlil, keď ju takúto namaľoval.      
O tom, že Martin Benka často a rád chodil do Podkoníc svedčí aj jeho zápis v historicko - 
národopisnej monografii PODKONICE,  ktorú napísal pán Andrej Gregorčok - Igovän:

Náčrty a štúdie aj z našej dediny využil pri maľovaní svojich obrazov. Na znak našej vďaky 
bol reliéf  z jeho tvorby umiestnený na múre pri hlavnom vchode novovybudovanej základnej 
školy v Podkoniciach.

„Pri príležitosti návštevy obce Podkoníc cieľom štúdia - vkreslil tento obrázček na pamiatku 
do tejto knihy dejín obce  MARTIN BENKA  11.VII. 1954.”   Podpis Martina Benku.

November 2023

Vladimír Očenáš, Podkonice 72
Spracovala Libuša Flašková, dcéra Vladimíra Očenáša
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FARSKÉ OKIENKO

Boh nám poslal svojho 
jednorodeného syna. Veľa 
krát zrovna táto veta vo mne 
tak tlie a stále si to opakujem: 
“Aký je to otec, ktorý to 
spravi l  pre celý svet?” 
Ukázal nám seba ako Boha. V Kristovi v človeku, v ktorom sa zjavil zmysel nášho života. Aj keď 
tu už žili ľudia tisícročia, musel nám to akosi prísť znova objasniť.  Bol to dosť dôležitý príchod. 
Mojžišova cesta sa plynule mení na Kristovu. Učíme sa o trojjedinom Bohu. Prichádzajú na 
svet nové skúsenosti, s Duchom Svätým. Nie,že by predtým nebol, bol, samozrejme, vidíme ho 
pôsobiť aj v prorokoch.  Nezmizli starozákonné učenia, len obliekli nový šat- v Novom Kristovi. 
Ľudia sa nemenia. Vojny, krv, nenávisť, láska, túžba, obeta, všetko bolo a aj je i dnes úplne 
rovnako. Boh nezmenil svet. Všetko zanechal, aj otroctvo, aj pánov. No svojím narodením nám 
dal nádej. Nemyslím len nádej na večný život, ale aj na nádej v tomto našom živote. Učí nás, 
ako ho prežiť v láske aj v utrpení, v zlom aj v dobrom. Každý jeden z nás môže byť Kristom. On 
chodil, žil v našom prirodzenom svete. Vedel pracovať, modliť sa, pomôcť človeku a ukázať, že 
aj keď sú tie naše starosti ťažké, vieme ich vyriešiť a aj nevieme, zobrať život do vlastných rúk a 
byť v ňom šťastní.  Myslím, že my kresťania zrovna na toto zabúdame - môcť byť šťastnými.

Celé Zjavenie Ježiša 
medzi nami vždy zostane 
také skryté, tajomné, napriek 
tomu, že dennodenne s ním 
žijeme.  V tomto období si 
ideme viac pripomínať jeho 
narodenie.

Milí farníci,

prichádza k nám čas Vianoc. Prvá adventná nedeľa je 3.12. Budeme sa postupne 
pripravovať na narodenie Pána. Táto cesta Pána, k nám, nás ponorí mysľou do času, 
prenasledovania, poslušnosť Jozefa, cesty Márie a Jozefa, vraždenia detí, strach, príchod 
mudrcov, dary Ježiškovi, nepoškvrnené počatie Panny Márii, pôrod v maštali, radosť a tak 
ďalej. Máme tu mnoho takýchto podnetov na zamyslenie a zastavenie sa. Môžeme meditovať 
nad každým jedným detailom. Ignaciánsky spôsob modlitby v obrazoch nám ponúka zastaviť 
sa a vžiť sa do role niektorej postavy alebo príbehu. Predstaviť seba ako Herodesa, Jozefa, 
Máriu, Ježiška, mudrcov, hostinského, ktorý ich odmietol. Pozerať sa a vidieť sa v tom dave 
ľudí na ulici. Nebojte sa samého seba predstaviť ako Máriu, Ježiša, lebo „ja“ nie som toho 
hoden, buďte odvážni. A sledujte sa v tejto situácii, ako by ste reagovali vy a porovnali ako 
reagovala postava, a prejsť sa tými myšlienkami. Môže nám to mnohé ukázať o sebe, 
vlastných pocitov a celej tejto našej liturgickej udalosti.

Vieme byť smutní, vieme byť pokorní, vieme sa obetovať.  V predstavách vidíme Ježiša 
chodiť, pomáhať a vidíme ho byť vážnym, smutným a upozorňovať na hriechy. Náš život nie je 
len o hriechoch, ktoré páchame. Myslím, že Ježiš sa nenarodil, aby nám prišiel ukazovať len 
našu slabosť, ale predovšetkým nás chce vidieť šťastných, radujúcich sa zo ŽIVOTA! Ak aj 
padneme v nejakom hriechu, tak nám dáva aj milosrdenstvo, aby sme sa konečne netrápili za 
naše nedostatky. 

Milí priatelia, chcem vám na túto vianočnú cestu popriať, aby ste ju prežili v radosti. Veď  aj 
Jeho narodenie je radosť. Učme sa viac byť v radosti ako v strachu!

Martin Pečarka, správca farnosti

November 2023
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FOTOGALÉRIA

November 2023

URBÁR

Urbárske pozemkové spoločenstvo v Podkoniciach, oznamuje 
svojim členom, že vyplácanie dividend bude:

od 18:00 do 19:00 hod,

piatok 08. decembra 2023
od 18:00 do 19:00 hod.

(v budove nad potravinami COOP JEDNOTA)

URBÁR - VYPLÁCANIE DIVIDEND

Vyplácanie bude prebiehať v priestoroch pohostinstva Podkova v Podkoniciach.

Dušan Koctúr

piatok 24. novembra 2023

PODKONICKÉ HODY

V nedeľu 12. novembra 2023 slávila naša podkonická farnosť hodovú slávnosť. Hlavným 
celebrantom bol biskupský vikár pre školstvo ThLic. Martin Ďuračka, PhD. Mohli sa tak 
stretnúť traja Martinovia - náš patrón sv. Martin, náš pán farár Martin Pečarka a hlavný kazateľ 
Martin Ďuračka. Ďakujeme za povzbudivé slová, aby sme príklad sv. Martina mohli žiť v 
každodennom živote. Pripájame vám pár záberov zo slávnostnej sv. omše.

foto: Jaroslav Kostúr
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Zdržal sa:  0

         Ing. Jaroslav Kostúr, Mgr. Roman Patráš, Ing. Michal Vráb.

a určuje za zapisovateľa zápisnice: Ivan Barla a uznesení: Jaroslav Kostúr.

UZNESENIA Obecného zastupiteľstva obce Podkonice konaného 8. novembra 2023

Uznesenie č. 113 / 2023                                    7:0:0

Prítomní poslanci: 7 -  Michal Barla, Ing. Miroslav Čunderlík, Mgr. Martin Halaj, Patrik Hlinka, 

Uznesenie č. 116 / 2023                                   7:0:0
OZ Podkonice schvaľuje presun bodov 4 a 5 rokovania OZ na najbližšie rokovanie 
obecného zastupiteľstva.

Uznesenie č. 115 / 2023                            
OZ Podkonice berie na vedomie informáciu o finančnom stave obce ku dňu 31.10.2023.

Uznesenie č. 114 / 2023                                   7:0:0
OZ Podkonice schvaľuje overovateľov zápisnice: Michal Barla a Roman Patráš,

Prítomní:  7 - M. Barla, M. Čunderlík, M. Halaj, P. Hlinka,  J. Kostúr, R. Patráš, M. Vráb

  

Obecné zastupiteľstvo Obce Podkonice (ďalej OZ Podkonice) schvaľuje predložený návrh 
programu Obecného zastupiteľstva na deň 8.11.2023.

schvaľuje návrhovú komisiu v zložení predseda: Jaroslav Kostúr a člen: Michal Vráb,

ZA:  7 - M. Barla, M. Čunderlík, M. Halaj, P. Hlinka,  J. Kostúr, R. Patráš, M. Vráb

Rokovania sa zúčastnilo 7 poslancov (uvedení sú vyššie). Pri každom uznesení nájdete 
hlasovanie poslancov a v prípade, že všetci prítomní hlasovali ZA prijatie návrhu, je pomer 
hlasov zapísaný ako 7:0:0 (ZA : PROTI : ZDRŽAL SA). Ak poslanci hlasovali rozdielne, alebo 
neboli všetci prítomní, je toto hlasovanie zapísané menovite pod konkrétnym uznesením.

PROTI: 0   

Uznesenie č. 117 / 2023                                   7:0:0
OZ Podkonice berie na vedomie informáciu o čerpaní rozpočtu obce na rok 2023 a výhľad 
cashflow do konca roka 2023. OZ Podkonice schvaľuje viazanie výdavkov v položkách 
dotácie, tieto budú vyplatené na úrovni minimálne 80 percent zo schválených dotácií na 
základe uznesenia OZ č. 39/2022.

Uznesenie č. 118 / 2023                                   7:0:0
OZ Podkonice schvaľuje rozpočtové opatrenie č. 2 k rozpočtu obce na rok 2023 k úveru.

OZ Podkonice ďalej schvaľuje zabezpečenie úveru vystavením blankozmenky dlžníka na 
základe Dohody o vyplňovacom práve k blankozmenke.

Uznesenie č. 119 / 2023                               7:0:0
OZ Podkonice schvaľuje úver vo výške 30.000,- EUR na investičnú činnosť v obci na 
obdobie 18 mesiacov vo VÚB, a.s. za podmienok podľa indikatívnej ponuky.

ROKOVANIE ZASTUPITEĽSTVA

November 2023
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ROKOVANIE ZASTUPITEĽSTVA

Uznesenie č. 120 / 2023                                   7:0:0
OZ Podkonice schvaľuje presun bodu 8 rokovania OZ na najbližšie rokovanie obecného 
zastupiteľstva.

Uznesenie č. 121 / 2023                               7:0:0
OZ Podkonice schvaľuje rozdelenie rozpočtovej položky "Podpora žiakov Podkonickej 
školy" nasledovne:

Prítomní:  7 - M. Barla, M. Čunderlík, M. Halaj, P. Hlinka,  J. Kostúr, R. Patráš, M. Vráb

- pre ostatné ročníky 2. až 4. príspevok 40,- EUR.

Uznesenie č. 122 / 2023  
OZ Podkonice berie na vedomie informácie k zostaveniu návrhu rozpočtu obce 
na rok 2024.

Uznesenie č. 123 / 2023                               7:0:0
OZ Podkonice schvaľuje predĺženie nájmu v byte v škole o ďalší rok v rovnakej sume, ako 
doteraz, podľa platného uznesenia OZ.
OZ Podkonice ďalej schvaľuje odpustenie nájmu za 1 mesiac z dôvodu problémov s vodou 
v byte.

- príspevok pre prvákov v ZŠ 60.- EUR,

Uznesenie č. 124 / 2023                               7:0:0
OZ Podkonice schvaľuje vypustenie parciel 1063/1, 1063/2, 1064/1, 1064/2, 1065/1 a 
1065/2 z obvodu JPÚ v katastri obce Podkonice.

V Podkoniciach 8.11.2023

Všetky uznesenia (113 - 124) podpísal:

SPOLOČENSKÁ KRONIKA

Jubilanti

65 rokov
Anna Polónyová 

Eva Luptáková

55 rokov
Janette Očenášová 

Jozef Surý 70 rokov
Július Maruška

JUDr., Ing. Ivan Barla, starosta obce

86 rokov
Ružena Bobáková

87 rokov
Magdaléna Kaletová

88 rokov
Anna Šípková

92 rokov
Júlia Turčanová 
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FARSKÉ OZNAMY 20.11. - 17.12.2023

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ
Martin Pečarka
správca farnosti

tel.: 0908 256 527

22.11.

24.11.

26.11.

23.11.

25.11.

20.11.

21.11.

18:00 - féria

féria

18:00 - féria

18:00 - Svätého Ondreja, apoštola

18:00 - féria

7:30 - féria

1. ADVENTNÁ NEDEĽA

+ Miroslav

Sv. omša nebude

+ Mária a Milan Randa

+ Júlia a Jozef Kostúr a dcéra Marta

Za Božie požehnanie a milosti pre 
Ružencové bratstvo pri kostole Sv. Martina

18:00 - féria

Obetovanie prebl. Panny Márie

18:00 - Sv. Cecílie, panny a mučenice

7:00 - féria

18:00 - Sv. Ondreja Dung-Laka, kňaza

7:30 - féria

Za Božiu pomoc pre rodinu Očenášovú, 
Púčikovú a Pavlíkovú

 

Sv. omša nebude

+ manžel Milan Pavlák

+ Helena a Valentín Ivanič 
a dcéra Anna

+ rodina Očenášová a Lamperová

+ Anna Slobodníková

18:00 - féria

féria

18:00 - Sv. Lucie, panny a mučenice

6:00 - Sv. Jána od Kríža, kňaza

18:00 - féria

6:00 - féria

+ Milan Vráb, rodičia a st. rodičia

+ Marek Patráš, 2 výr.

+ Juliana a Jozef Barla a ich rodičia

+ Božena a Ján

11.12.

13.12.

14.12.

17.12.

12.12.

15.12.

16.12.

30.11.

1.12.

2.12.

29.11.

28.11.

27.11.

3.12.

3. ADVENTNÁ NEDEĽA

NEDEĽA KRISTA KRÁĽA

+ z rodiny Filipkovej a Horvátovej

9:00
Za farnosť

9:00
Za farnosť

Za farnosť
9:00

+ rodičia Anna a Martin Ivanič 
a st. rodičia

Sv. omša nebude
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9.12.

10.12

4.12.

5.12.

6.12.

7.12.

8.12.

18:00 - féria

féria

17:00 - Sv. Mikuláša, biskupa

6:00 - Sv. Ambróza, biskupa a učiteľa 

18:00 - Nep. počatie p. Panny Márie

6:00 - féria

 

Sv. omša nebude

+ Mária a Jozef a dcéra Eva

+ František Očenáš, manželka a syn

+ Jakub a Anna Siskova a dcéra Anna

+ Ján a Helena Styková a ich rodičia

Za farnosť

2. ADVENTNÁ NEDEĽA
9:00

Za farnosť


